МИНИСТЕРСТВО НАУКИ И ВЫСШЕГО ОБРАЗОВАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ ФЕДЕРАЛЬНОЕ ГОСУДАРСТВЕННОЕ БЮДЖЕТНОЕ ОБРАЗОВАТЕЛЬНОЕ УЧРЕЖДЕНИЕ ВЫСШЕГО ОБРАЗОВАНИЯ «ЛУГАНСКИЙ ГОСУДАРСТВЕННЫЙ УНИВЕРСИТЕТ ИМЕНИ ВЛАДИМИРА ДАЛЯ»

Институт философии Кафедра иностранных языков

учение образования в подпись образования в

ФОНД ОЦЕНОЧНЫХ СРЕДСТВ по учебной дисциплине

«Иностранный язык» 40.03.01 Юриспруденция

Разработчик: — — — — — — — — — — — — — — — — — — —	Дедова Н. А.
ФОС рассмотрен и одобр	ен на заседании кафедры иностранных языков
от « <u>19</u> » <u>02</u>	_ 20 <u>25 г.,</u> протокол № <u>8</u>
Заведующий кафедрой	Гуковская Т. Г.

Комплект оценочных материалов по дисциплине «Иностранный язык»

Задания закрытого типа

Задания закрытого типа на выбор правильного ответа

1. Выберите один правильный ответ.
This report is theI have ever read.
A) good
Б) better
B) best
Правильный ответ: В
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
2. Выберите один правильный ответ.
You get a visa when you travel abroad.
A) must
Б) can
B) may
Правильный ответ: А
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
3. Выберите один правильный ответ.
I want a well-paid job soon.
A) getting
Б) to get
B) get
Правильный ответ: Б
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
4. Выберите один правильный ответ.
I can't come to the meeting now because I for the tomorrow's conference.
A) prepared
Б) prepare
B) am preparing
Правильный ответ: В
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
5. Выберите один правильный ответ.
The policeman charged him a for parking in a wrong place.
A) fine
5) sentence
B) term
Правильный ответ: А

6. Выберите один правильный ответ.
Listen! The witness evidence.
A) gives
Б) is giving
B) give
Правильный ответ: Б
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
7. Выберите один правильный ответ.
Specialized areas of law with special areas of social relations such as family
relations.
A) deal
Б) deals
B) is dealing
Правильный ответ: А
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
8. Выберите один правильный ответ.
Intellectual property only be protected if ownership is clear.
A) shall
Б) can
B) have
Правильный ответ: Б
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
\cdot

Задания закрытого типа на установление соответствия

только один элемент правого столбца.

Правильный ответ: 1-B, 2-Б, 3-A, 4- Γ

1)

2)

3)

4)

Court

Fine

Authority

Penalty

1.Установите правильное соответствие между английскими терминами и их русскими эквивалентами. Каждому элементу левого столбца соответствует

A)

Б)

B)

 Γ)

штраф

власть

наказание

суд

Ком	петенции (индикато	ры): У	/К-4, ОПК	C-5		
элел	Установите про дложений. Каждому мент правого столбо	[,] элем ₄ а.	енту лево	го стс		вопросительных вует только один
1)	He has just come to			A)		
2)	She didn't do the task	•		P)	aren't they? hasn't he?	
3) 4)	We can discuss this in They are well-trained			B)	can't we?	
,	пеу аге wen-паше вильный ответ:1-В,	-	•	Γ)	can t we:	
_	петенции (индикато			C-5		
элел	Установите правил менту левого стол олбца.				-	•
	Вопро	c			Оті	вет
1)	What is his occupation	on?		A)	No, she can't. She	doesn't know it.
2)	Can Mary speak Eng	glish?		Б)	No, I haven't. B visit it next summ	
3)	Have you ever been	to Vol	gograd?	B)	By the end of this	week, I hope.
4) When will you finish your research?			00	Γ)	He is a scientist.	1
Пра	вильный ответ: 1-Г,	2-A, 3	-Б, 4-В			
-	ппетенции (индикато			C-5		
	Установите прави кдому элементу ле вого столбца.				*	их определений. ко один элемент
при	Термин				Определение	
1)	Law	A)	a rule ma	de hv	-	roper regulation of
1)	Law	11)	a society.	ac by i	authority for the p	roper regulation of
2)	Citizen	Б)	•			a crime in order to
3)	Jurist	B)			as a very detailed l	enowledge of law
4)	Investigator	Γ)			~	particular country
•,		-)		4	San Salanga to u	rantamin country

and has rights and responsibilities there, whether they are living there or not.

Правильный ответ: 1-А, 2-Г, 3-В, 4-Б Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

- 5. Установите правильное соответствие между английскими терминами и их русскими эквивалентами. Каждому элементу левого столбца соответствует только один элемент правого столбца.
- evidence on oath

A) показания под присягой

2) false evidence Б) вынесение судебного решения

3) adjudication B) ложное доказательство

4) bargain

 Γ) сделка

Правильный ответ: 1-А, 2-В, 3-Б, 4-Г

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

- 6. Установите правильное соответствие частей повествовательных предложений. Каждому элементу левого столбца соответствует только один элемент правого столбца.
- Judges preside in the courtroom and
- A) is the body of rules, whether by convention, agreement, national international or legislation, governing the dealings between persons in commercial matters.
- 2) Lawyers should supervise
- legal professional Б) a specializes in counseling clients through labor-related issues.

3) Business law

- correct application B) and observance of the law.
- 4) An employment lawyer
- conduct legal proceedings, resolve Γ disputes and pass judgments.

Правильный ответ: 1-Г, 2-В, 3-А. 4-Б Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

7. Установите правильное соответствие вопросов и ответов. Каждому элементу левого столбца соответствует только один элемент правого столбца.

Вопрос

Ответ

- Have you reviewed the terms and A) We submitted an application last 1) conditions of the contract before month, but we haven't received a signing it? response from the administrative agency.
- 2) In this case, our client is claiming Б) damages for the tort of negligence.

Yes, we have medical reports, photos of the accident scene, and Do we have enough evidence?

- 3) Our client insists they're innocent. B) How should we proceed with their defense?
- 4) Your company needs a license to Γ) operate in this industry. Have you applied for it yet?

witness statements that support our client's claim.

Yes, but there are a few clauses I don't fully understand. Could you explain them to me?

We need to gather evidence supporting their alibi and cross-examine the prosecution's witnesses to expose any inconsistencies in their testimonies.

Правильный ответ: 1-В, 2-Б, 3-Г, 4-А Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

8. Установите правильное соответствие терминов и их определений. Каждому элементу левого столбца соответствует только один элемент правого столбца.

элег	менту левого стол	бца соо	тветствует только один элемент правого столбца.
	Термин		Определение
1)	assault	A)	the institution and conduct of legal proceedings
			against a defendant for criminal behavior.
2)	criminal	Б)	the act of inflicting physical harm or unwanted
	prosecution	ŕ	physical contact upon a person.
3)	restitution	B)	the restoration of something lost or stolen to its
			proper owner.
4)	battery	Γ)	is a physical attack.
Про	риш ш й отрет. 1	F 2 Å	3 R Λ Γ

Правильный ответ: 1-Б, 2-А, 3-В, 4-Г Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

Задания правильной закрытого типа установление на последовательности

- 1. Расположите части повествовательного предложения в правильном порядке:
- A) is working
- Б) a young specialist
- B) on the project
- Γ) at the moment

Правильный ответ: Б, А, В, Г

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

- 2. Расположите части вопросительного предложения в правильном порядке:
- A) a lawyer
- Б) have you decided
- B) why
- Γ) to become

Правильный ответ: В, Б, Г, А

- Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
- 3. Расставьте реплики диалога в правильном порядке:
- A) We are writing a report for our conference.
- Б) Oh, that sounds great. Good luck!
- B) Good morning, Alex. I'm fine, thank you. Sorry, I'm in a hurry. I am going to the laboratory now. We are working on an important project.
- Γ) Hello, Lena. I haven't seen you for ages! How are you?
- Д) What project are you working on?

Правильный ответ: Г, В, Д, А, Б

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

- 4. Установите правильную последовательность событий:
- A) He graduated from the St. Petersburg Naval Cadet School.
- Б) He published "The Explanatory Dictionary of the Living Great Russian Language" in four huge volumes in 1863-1866.
- B) Vladimir Dahl was born on the 10th of November 1801 in the town of Lugansky Zavod. He grew up under the influence of various ethnic mixture of people and cultures.
- Γ) V. Dahl died on the 22nd of September, 1872 in Moscow. Descendants set up a monument to the great man and in 1986 the Museum of the Kazak Lugansky was opened. His name was officially added to the list of the most outstanding people of the world community.
- Д) As a military doctor, he took part in the Russian Turkish War (1828-1829) and in the campaign against Poland (1831-1832).

Правильный ответ: В, А, Д, Б, Г

- 5. Расположите части повествовательного предложения в правильном порядке:
- A) for review of a case
- Б) the appeal is a petition
- B) to a higher court
- Γ) that has been decided by a court of law

Правильный ответ: Б, В, А, Г

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

- 6. Расположите части вопросительного предложения в правильном порядке:
- A) in the labour law
- Б) have you heard
- B) about
- Γ) the new changes

Правильный ответ: Б, В, Г, А

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

- 7. Расставьте реплики диалога в правильном порядке:
- A) Hi, what do you do for a living?
- δ) Generally, the store owner can be held liable for the injuries if it can be proven that they were negligent in maintaining safe conditions for their customers.
- B) I'm a lawyer. How about you?
- Γ) I'm a pharmacist. Tell me, please, if someone slips and falls in a store, who is responsible for their injuries?
- Д) Thanks for your help.

Правильный ответ: А, В, Г, Б, Д

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

- 8. Установите правильную последовательность событий:
- A) Ancient Egyptians (30th century BC) established a set of civil codes based on social equality and impartiality.
- Б) Germanic and Napoleonic codes became the most influential and make up the majority of European law today.
- B) Legal profession returned to prominence due to renewed efforts by the church and state to regulate it. The world's first university, the University of Bologna, was set up as a law school.
- Γ) The Law of the Twelve Tables (5th century BC 6th century AD) was laid at the foundation of the Constitution of the Roman Republic.
- Д) In the 8th century BC Ancient Greece became the first society based on broad inclusion of its citizens.

Правильный ответ: А, Д, Г, В, Б.

Задания открытого типа

Задания открытого типа на дополнение

1. Напишите пропущенное слово (словосочетание).
- is the leading branch of the whole legal system, which
deals with frame of society, state structure, organization of government and legal
status of citizens.
Правильный ответ: Constitutional law.
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
2. <i>Напишите пропущенное слово (словосочетание)</i> . — defines the general principles of criminal responsibility,
individual types of crimes and penalties applied to criminals.
Правильный ответ: Criminal law.
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
3. <i>Hanuuume пропущенное слово (словосочетание)</i> – deals with civil relationships such as citizenship, marriage,
divorce, and certain contractual arrangements.
Правильный ответ: Civil law.
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
4. <i>Hanuuume пропущенное слово (словосочетание)</i>
investments and other spheres of financial activity.
Правильный ответ: Financial law.
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
5. <i>Hanuuume пропущенное слово (словосочетание)</i> . ———————————————————————————————————
country is governed.
Правильный ответ: National law.
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
6. <i>Hanuuume пропущенное слово (словосочетание)</i>
duties of persons.
Правильный ответ: Procedural law.
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5
7. <i>Напишите пропущенное слово (словосочетание)</i> . — deals with binding agreements between people or companies.
Правильный ответ: Contract law.
Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

8. Напишите пропущ	енное слов	о (сло	восс	очетание).		
	involves	land	or	construction	ownership,	development
litigation, tenant rights	, or landlor	d disp	utes		•	-
Правильный ответ: R	eal estate la	aw.				
Компетенции (индика	торы): УК	-4, OI	ТК-:	5		

Задания открытого типа с кратким свободным ответом

1. Прочитайте текст и кратко ответьте на вопрос:

What is necessary to do to prevent intellectual property from being copied?

Most countries place legal limits on copying the exact words someone has written, the art or music he/she has created, or the technology which has been invented. Products of this work are known as intellectual property. It is intangible property the main instruments of protecting which are patents, copyrights and trademarks. In order to prevent a new discovery or scientific process from being copied, it is necessary to apply for a patent (the grant of an exclusive right to exploit an invention). If granted it makes it illegal for others to manufacture or use the invention without permission.

Правильный ответ: to apply for a patent Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

2. Прочитайте текст и дополните предложение в соответствии с информацией из текста:

The person who brings the lawsuit is called . .

A "tort" is an injury one person or entity inflicts (accidentally or intentionally) upon another. When one person commits a tort upon another, the injured person is entitled to remedies under the law. Tort law is the area of the law that covers most civil suits. In general, any claim that arises in civil court, with the exception of contractual disputes, falls under tort law. The Law of Tort is essentially the law of injuries and remedies for those injuries. Generally, these remedies can include monetary compensation and restraining orders. The person who brings the lawsuit is called the "plaintiff," and the person who is sued is called the "defendant."

Правильный ответ: the plaintiff

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

3. Назовите группу указанных терминов одним словом: trespass, assault, negligence, battery, defamation.

Правильный ответ: a tort.

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

4. Прочитайте описание отрасли права и напишите полное её название на английском языке:

It is a branch of law that deals with the powers of the Administrative authorities, the manner in which powers are exercised and the remedies which are available to the aggrieved persons, when those powers are abused by administrative authorities.

Правильный ответ: Administrative law

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

5. Прочитайте текст и кратко ответьте на вопрос:

What is the purpose of Environmental law?

Environmental law is the collection of laws, regulations, agreements and common law that governs how humans interact with their environment. The purpose of

Environmental law is to protect the environment and create rules for how people can use natural resources. Environmental laws not only aim to protect the environment from harm, but they also determine who can use natural resources and on what terms. Laws may regulate pollution, the use of natural resources, forest protection, mineral harvesting and animal and fish populations.

Правильный ответ: The purpose of Environmental law is to protect the environment and create rules for how people can use natural resources.

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

6.	Прочитайте	текст	u o	ополните	предлог	жение	в	соответстви	u
инс	формацией из т	іекста:							
The	e major purpose	of the Cor	ıtract	law is	•	•			
Co	ntract law is	a body c	f ru	les govern	ing the	format	ion,	performance,	and
enf	Forcement of cor	ntracts. Its	majo	or purpose	is to prot	ect the	reaso	onable expectat	tions
of	individuals, bus	sinesses, a	nd g	overnments	s, that co	ntract v	will	be binding on	and
enf	forceable by the	parties. A	conti	ract is an ag	greement	which	is ma	ade between tw	/O O1
mo	re parties and w	hich is bin	ding	in law.					
Пр	авильный ответ	г: to prote	ct the	reasonable	expectat	tions of	indi	viduals, busine	sses
and	l governments, t	hat contract	ct wil	ll be bindin	g on and	enforce	able	by the parties.	
Ко	мпетенции (инд	цикаторы)	: УК	-4, ОПК-5	_				

7. Назовите группу указанных терминов одним словом: fine, restitution, suspended sentence, probation.

Правильный ответ: sentence

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

8. Прочитайте текст и определите о какой правовой системе идет речь: It is the body of legal principles that prevailed in England from the 6th century until the Norman Conquest (1066) and after. It was written in the vernacular and was relatively free of the Roman influence found in continental laws that were written in Latin.

Правильный ответ: Anglo-Saxon law

Задания открытого типа с развернутым ответом

1. Прочитайте текст. Найдите предложение в тексте, в котором говорится о том, для чего предназначены эти отрасли права:

Contract law regulates everything from buying a bus ticket to trading on derivatives markets. Property law defines rights and obligations related to the transfer and title of personal and real property. Real estate law generally involves anything dealing with real property (land). These laws are designed to determine who owns land and the buildings on it, who has a right to possess and use land or buildings, the sale and purchase of real property, landlord and tenant issues, the development of real property, and compliance with local, state, or national regulations affecting the use of real property.

Время выполнения – 10мин.

Ожидаемый результат: These laws are designed to determine who owns land and the buildings on it, who has a right to possess and use land or buildings, the sale and purchase of real property, landlord and tenant issues, the development of real property, and compliance with local, state, or national regulations affecting the use of real property.

Критерии оценивания: Ответ должен содержать такие ключевые элементы как «law», «property», «land».

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

2. Переведите текст на русский язык:

Russia is the world's largest country, it occupies the territory of 17 million square kilometers both in Europe and Asia. As the territory of Russia is vast, there are various types of climate. The population of Russia is nearly 150 million people. The Russian Federation is a parliamentary republic. President V.V. Putin is the head of state. Moscow is its capital. The state symbols of Russia are the Russian flag, the hymn of Russia and the emblem. The State Russian flag is three-coloured: white, blue and red. The national emblem of Russia is the double-headed eagle.

Время выполнения – 20мин.

Ожидаемый результат:

Россия — самая большая страна в мире, занимающая территорию в 17 миллионов квадратных километров как в Европе, так и в Азии. Поскольку территория России обширна, здесь присутствуют различные типы климата. Население России составляет около 150 миллионов человек. Российская Федерация — парламентская республика. Президент В.В. Путин является главой государства. Москва — столица России. Государственными символами России являются российский флаг, гимн России и герб. Государственный флаг России трехцветный: бело-сине-красный. Государственный герб России — двуглавый орел.

Критерии оценивания: Формулировки и порядок слов в тексте перевода могут отличаться, если это не искажает смысл исходного текста. Более 50% перевода отвечает содержанию оригинала при наличии незначительных стилистических

неточностей. До 70% предложений переведены без лексических и грамматических ошибок и неточностей.

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

3. Переведите текст на русский язык:

The «law» is something that touches our lives on a daily basis. Every country has its own set of rules that regulate different types of social and business relations. There are rules for sport and games, for employers and employees, for family members, for drivers and pedestrians. Rules tell us what we should do and should not do. Some rules forbid certain things which are not only morally wrong but also illegal. The rules, which prohibit unlawful behaviour, are called laws. The laws are created by the state and enforced by courts and the police. Sometimes there is a fine line between rules and laws as over the years many rules and customs have become laws.

Время выполнения –20 мин.

Ожидаемый результат:

«Закон» — это то, с чем мы сталкиваемся в нашей жизни ежедневно. В каждой стране есть свой свод правил, которые регулируют различные типы социальных и деловых отношений. Существуют правила для спорта и игр, работодателей и сотрудников, для членов семьи, для водителей и пешеходов. Правила указывают нам на то, что мы должны делать и чего не должны делать. Некоторые правила запрещают определенные вещи, которые не только морально неправильны, Правила, незаконны. НО И запрещающие противоправное законами. поведение, называются Законы создаются государством и обеспечиваются судами и полицией. Иногда между правилами и законами существует тонкая грань, поскольку с течением лет многие правила и обычаи стали законами.

Критерии оценивания: Формулировки и порядок слов в тексте перевода могут отличаться, если это не искажает смысл исходного текста. Более 50% перевода отвечает содержанию оригинала при наличии незначительных стилистических неточностей. До 70% предложений переведены без лексических и грамматических ошибок и неточностей.

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

4. Прочитайте текст. Найдите предложение в тексте, в котором указываются виды гражданских правонарушений:

Generally speaking, a "tort" is an injury one person or entity inflicts (accidentally or intentionally) upon another. When one person commits a tort upon another, the injured person is entitled to remedies under the law. A tort is a civil wrong that can be remedied by awarding damages (other remedies may also be available). These civil wrongs result in harm to a person or property that forms the basis of a claim by the injured party. The harm can be physical, emotional or financial. There are many specific torts, such as trespass, assault and negligence.

Время выполнения – 10 мин.

Ожидаемый результат: There are many specific torts, such as trespass, assault and negligence.

Критерии оценивания: Ответ должен содержать такие ключевые элементы как «torts», «assault», «negligence».

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

5. Переведите текст на русский язык:

Every country has its own historically developed system of norms, legal institutions and branches of law, which regulates different types of social relations. In order to understand different aspects of a system of law it is necessary to look at various classifications of law, as branches of law are traditionally considered to be the most important elements of this system. Numerous classifications that vary from country to country usually reflect the peculiarities of different systems of law. Thus law is frequently classified into public and private and substantive and procedural.

Время выполнения – 20 мин.

Ожидаемый результат:

Каждая страна имеет свою исторически сложившуюся систему норм, правовых институтов и отраслей права, которые регулируют различные виды общественных отношений. Для того, чтобы понять разные аспекты правовой системы, необходимо изучить различные классификации права, так как отрасли права традиционно считаются наиболее важными элементами этой системы. Многочисленные классификации, которые варьируются от страны к стране, обычно отражают особенности различных правовых систем. Таким образом, право часто классифицируется на публичное и частное, а также на материальное и процессуальное.

Критерии оценивания: Формулировки и порядок слов в тексте перевода могут отличаться, если это не искажает смысл исходного текста. Более 50% перевода отвечает содержанию оригинала при наличии незначительных стилистических неточностей. До 70% предложений переведены без лексических и грамматических ошибок и неточностей.

Компетенции (индикаторы): УК-4, ОПК-5

6. Переведите текст на русский язык:

Labour law is a set of rulings and regulations that govern the relationship and terms between employers and employees. It consists of thousands of federal and state statutes, administrative regulations, and judicial decisions. Many employment laws (such as minimum wage regulations) were enacted as protective labor legislation. The basic subject matter of Labour law can be considered under nine broad heads: employment; individual employment relationships; wages and remuneration; conditions of work; health, safety, and welfare; social security; trade unions and industrial relations; the administration of Labour law; and special provisions for particular occupational or other groups.

Время выполнения – 20 мин.

Ожидаемый результат:

Трудовое право — это совокупность норм и положений, регулирующих отношения и условия между работодателями и работниками. Оно включает тысячи федеральных и государственных законов, административных

регламентов и судебных решений. Многие законы о труде (например, нормы о минимальной заработной плате) были приняты как защитное трудовое законодательство. Основные вопросы, охватываемые трудовым правом, можно рассматривать в рамках девяти широких категорий: занятость; индивидуальные трудовые отношения; заработная плата и вознаграждение; условия труда; охрана здоровья, безопасность и благосостояние; социальное обеспечение; профсоюзы и производственные отношения; администрирование трудового права; а также специальные положения для определённых профессиональных или других групп.

Критерии оценивания: Формулировки и порядок слов в тексте перевода могут отличаться, если это не искажает смысл исходного текста. Более 50% перевода отвечает содержанию оригинала при наличии незначительных стилистических неточностей. До 70% предложений переведены без лексических и грамматических ошибок и неточностей.

Экспертное заключение

Представленный фонд оценочных средств (далее – Φ OC) по дисциплине «Иностранный язык» соответствует требованиям Φ ГОС ВО.

Предлагаемые формы и средства текущего и промежуточного контроля адекватны целям и задачам реализации основной профессиональной образовательной программы по направлению подготовки 40.03.01 Юриспруденция.

Оценочные средства для текущего контроля успеваемости, промежуточной аттестации по итогам освоения дисциплины представлены в полном объеме.

Виды оценочных средств, включенные в представленный фонд, отвечают основным принципам формирования ФОС.

Разработанный и представленный для экспертизы фонд оценочных средств рекомендуется к использованию в процессе подготовки обучающихся по указанному направлению.

Председатель учебно-методической комиссии института философии

Пидченко С. А.

Лист изменений и дополнений

№ п/п	Виды дополнений и изменений	Дата и номер протокола заседания кафедры (кафедр), на котором были рассмотрены и одобрены изменения и дополнения	Подпись (с расшифровкой) заведующего кафедрой (заведующих кафедрами)